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RĪGAS PLĀNOŠANAS REĢIONS 
Reģ.Nr. 90002222018, Zigfrīda Annas Meierovica bulvārī 18, Rīga, LV – 1050, 

tālr.: +371 67226430, fakss: +371 67226431, e-pasts: rpr@rpr.gov.lv, www.rpr.gov.lv 

 

RĪGAS PLĀNOŠANAS REĢIONA 

ATTĪSTĪBAS PADOMES SĒDES 

PROTOKOLS 
Klātienē Kultūras centrā “Ulbrokas Pērle” 

Institūta ielā 3, Ulbrokā, Stopiņu pagastā, Ropažu novadā 

 

2023.gada 24. martā Nr. 6 

 
Sēdi sāk plkst. 10.00. 

 
Sēdi vada: Rīgas plānošanas reģiona attīstības padomes (turpmāk – RPRAP) priekšsēdētājs, Ķekavas 

novada pašvaldības domes priekšsēdētājs Juris Žilko. 

Sēdi protokolē: Rīgas plānošanas reģiona (turpmāk – RPR) komunikācijas speciāliste Inese 

Ozoliņa.  

Darba kārtība: 

1. Informācija par plānoto tarifu politiku sabiedriskā transporta pasažieru pārvadājumos. 

2. Par Rīgas plānošanas reģiona Ilgtspējīgas attīstības stratēģijas līdz 

2030.gadam un Attīstības programmas 2022.-2027.gadam apstiprināšanu (Lēmums Nr.20). 

3. Par Rīgas plānošanas reģiona turpmāko darbību. (Lēmums Nr.21). 

 

Sēdē ar balsstiesībām piedalās šādi RPRAP locekļi: 

1. Juris Žilko – RPRAP priekšsēdētājs, Ķekavas novada pašvaldības domes priekšsēdētājs; 

2. Edvards Ratnieks – RPRAP priekšsēdētājs vietnieks, Rīgas valstspilsētas pašvaldības domes 

priekšsēdētāja vietnieks; 

3. Vilnis Ķirsis – Rīgas valstspilsētas pašvaldības domes priekšsēdētāja vietnieks; 

4. Dainis Turlais – Rīgas valstspilsētas pašvaldības domes deputāts (attālināti); 

5. Andris Morozovs – Rīgas valstspilsētas pašvaldības domes deputāts; 

6. Jānis Lediņš – Jūrmalas valstspilsētas pašvaldības domes priekšsēdētāja vietnieks 

(attālināti); 

7. Karīna Miķelsone – Ādažu novada pašvaldības domes priekšsēdētāja; 

8. Andrejs Ence – Mārupes novada pašvaldības domes priekšsēdētājs; 

9. Andris Bergs – Olaines novada pašvaldības domes priekšsēdētājs (attālināti); 

10. Vita Paulāne – Ropažu novada pašvaldības domes priekšsēdētāja; 

11. Linards Kumskis – RPRAP locekles Līgas Sausiņas aizvietotājs (apstiprināts ar 05.12.2022. 

Rīgas plānošanas reģiona pašvaldību priekšsēdētāju domju kopsapulces lēmumu Nr.2), 

Siguldas novada pašvaldības domes priekšsēdētāja vietnieks. 

 

Sēdē nepiedalās 3 balsstiesīgie RPRAP locekļi: 

1. Jānis Ozols – Rīgas valstspilsētas pašvaldības domes deputāts; 

2. Justīne Panteļējeva – Rīgas valstspilsētas domes deputāte; 

3. Raivis Anspaks – Salaspils novada pašvaldības domes priekšsēdētājs. 

 

 
Sēdē piedalās 11 balsstiesīgie RPRAP locekļi. 
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Sēdē piedalās citu iestāžu pārstāvji: 

1. Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministra padomnieks reģionālās attīstības un 

pašvaldību jautājumos Aivars Draudiņš; 

2. Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministra padomnieks reģionālās attīstības un 

ekonomikas jautājumos Andris Miglavs; 

3. Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrijas (turpmāk – VARAM) Valsts ilgtspējīgas 

attīstības plānošanas departamenta direktors Raivis Bremšmits; 

4. VSIA “Autotransporta direkcija” (turpmāk – ATD) Sabiedriskā transporta plānošanas nodaļas 

vadītājs Jānis Lagzdons; 

5. Jūrmalas valstspilsētas pašvaldības Attīstības pārvaldes vadītāja Gundega Ose (attālināti); 

6. Mārupes novada pašvaldības Izpilddirektora vietniece Ilze Krēmere (attālināti).  

 
Sēdē piedalās sekojoši Rīgas plānošanas reģiona darbinieki: 

Edgars Rantiņš, administrācijas vadītājs; 

Rūdolfs Cimdiņš, Telpiskās plānošanas nodaļas vadītājs; 

Sabīne Skudra, telpiskās plānošanas speciāliste; 

Inga Brieze, Projektu vadības nodaļas vadītāja (attālināti); 

Inese Ozoliņa, komunikācijas speciāliste; 

Laila Alksne, galvenā grāmatvede; 

Ligita Olante, Sabiedriskā transporta nodaļas vadītāja; 

Ilona Anna Eklona, sociālo jautājumu speciāliste (attālināti). 

 

 

J.Žilko atklāj sēdi un ierosina veikt izmaiņas darba kārtībā un iekļaut jautājumu par Izglītības un 

zinātnes ministrijas MK projektu "Kārtība, kādā izvērtē pašvaldību vispārējās izglītības iestāžu 

investīciju projektus valsts budžeta aizņēmuma saņemšanai". Lūdz RPRAP lemt par darba kārtības 

papildināšanu.  

 

Atklāti balsojot: vienbalsīgi ar 11 balsīm “Par” (vienpadsmit), ar 0 balsīm “Pret” (nulle) un ar 

0 balsīm “Atturas” (nulle)  
Rīgas plānošanas reģiona Attīstības padome NOLEMJ: 

Papildināt darba kārtību ar:  

4.punktu - MK projekts "Kārtība, kādā izvērtē pašvaldību vispārējās izglītības iestāžu investīciju 

projektus valsts budžeta aizņēmuma saņemšanai". 

 

J.Žilko pateicas RPRAP par atbalstu darba kārtības papildināšanā.  

Piesaka pirmo darba kārtības jautājumu un dod vārdu ATD Sabiedriskā transporta plānošanas nodaļas 

vadītājs Jānim Lagzdonam. 

 

1. Par plānoto tarifu politiku sabiedriskā transporta pasažieru pārvadājumos. 

 

J. Lagzdons iepazīstina ar aktuālo situāciju pasažieru pārvadājumu jomā un norāda uz galvenajiem 

iemesliem, kāpēc ATD pārskata plānoto tarifu politiku starppilsētu sabiedriskā transporta pasažieru 

pārvadājumos, kas nav darīts kopš 2012.gada.  Šobrīd Latvijā tarifs par 1 km dzelzceļa un autobusu  

pārvadājumos ir  viens no zemākajiem Eiropā. Arī uz Lietuvas un Igaunijas fona Latvijā  tarifs   ir 

zemākais.  

 

Līdz šim ir izveidots princips – īsākiem attālumiem tarifs ir augstāks, bet tālākiem  - zemāks. Nākotnē 

vēlme ir izveidot zonu principu Pierīgā, atsakoties no savas cenas pieturām. Piemēram, lētākais 

brauciens ar vilcienu maksās 1 eiro, Rīgā 1,5 eiro, pieskaņojot pilsētas sabiedriskā transporta 

izcenojumam. Autobusu pārvadājumos zemākā tarifa maksa būtu 1,5 eiro, cenas būtu pielīdzinātas,  lai 

nebūtu lētākas par dzelzceļu, jo Rīgā un Pierīgā tam ir jākļūst par pasažieru pārvadājumu mugurkaulu.   
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L.Olante komentē ATD piedāvātos risinājumus, uzsverot, ka sadārdzinājums skars  Pierīgu būtiski, it 

īpaši attiecībā uz mazākiem pārbraucieniem vienas zonas ietvaros. Jaunolaines iedzīvotājiem 

paaugstinājums var būt pat 54%. Līdz Garkalnei līdz šim bija 1,5 eiro, bet pēc jaunā priekšlikuma tas 

būs jau 2 eiro.    Ja jaunie priekšlikumi stāsies spēkā jau šogad rudenī, tad  būs jādomā pašvaldībām par 

papildu budžetu, piemēram, skolēnu un citu atlaižu grupu transporta mēnešbiļešu cenu pieauguma 

kompensēšanai. Olante norāda, ka šobrīd tiek veikta padziļināta analīze ietekmei uz tarifu izmaiņām, 

par ko informēs pašvaldības individuāli. 

 

V.Ķirsis  norāda, ka gribētu dzirdēt par vienotu biļeti dažādiem transporta veidiem Rīgā un Pierīgā, tā 

veicinot, ka iedzīvotāji ārpus Rīgas izmanto sabiedrisko transportu braukšanai uz galvaspilsētu, nevis 

savu personīgo.   Šobrīd Rīga attīsta vairākus pie dzelzceļa stacijām mobilitātes punktus – vienota 

transporta biļete būtu motivācija izmantot šos punktus un efektivizēt savus braucienus, lai, piemēŗam, 

nebrauktu līdz Rīgas centram. 

 

K.Miķelsone atzīst, ka Rīgai un Pierīgai ir “saulītes tipa” savienojumi sabiedriskajam transportam. 

Vienota tarifa  princips ir ļoti svarīgs, lai mudinātu iedzīvotājus mainīt savus paradumos un pārsēsties 

no privātā uz sabiedrisko. Galvenais faktors varētu būt ērtums, pat ne cena.  

 

V.Paulāne piekrīt citiem pašvaldību  pārstāvjiem, norādot, ka ATD piedāvātais modelis nozīmē, ka 

virzāmies atpakaļ, nevis uz priekšu.  Vienotā biļete būtu laba motivācija, lai reģionālās nozīmes autobusi 

neiebrauktu Rīgā, ja pasažieriem neko nemainīs pārsēšanās un tā būs ērti saplānota. 

 

J.Žilko noslēdz diskusiju, aicinot sagatavot lēmumprojektu rakstiskā procedūrā, paužot reģiona 

pašvaldību nostāju šajā jautājumā. 

 

2. Par Rīgas plānošanas reģiona Ilgtspējīgas attīstības stratēģijas līdz 2030.gadam un 

Attīstības programmas 2022.-2027.gadam apstiprināšanu (Lēmums Nr.20). 

 

R.Cimdiņš prezentē  stratēģiju un attīstības programmu. Stratēģija un programma ietver reģiona 

prioritātes attīstības jautājumus. Stratēģija tiek aktualizēta saistībā ar ATR un reģiona teritorijas robežas 

izmaiņām. Reģions ir kļuvis funkcionāls izmēru ziņā un orientējas uz metropoles areālu. Ja iepriekš bija 

30 pašvaldības, tad tagad kompakti ir 9 pašvaldības, kas nozīmē, ka savā starpā vieglāk sadarboties. 

Esošā robeža nenosedz metropoles funkcionālo teritoriju. Notiek ģeopolotiskā pārorientācija, noliekot 

energoresursu un drošības jautājumus kā prioritāti, kas iepriekš bija fonā stratēģijā, nevis priekšplānā. 

Reģions jau pastāv 15 gadus un ir bijušas divas teritoriālās reformas. Reģiona stratēģija apkopo 

vajadzību kopumu pašvaldībām un valstij. Atbilstoši ģeopolitiskajai situācijai tika pārskatīti arī 

starptautiskie sadarbības virzieni, atsakoties no austrumu, to aizvietojot ar Āzijas virzienu, piemēram, 

Helsinki ir kā tranzīta lidosta starp Āziju un Eiropu. Vēl joprojām funkcionē tā saucamais zīda ceļš 

tranzītā. Rīgas metropole ir 3-4 lielāko Baltijas jūru metropoļu vidū. 

 

Metropoles areāla nozīmes attīstības centri šobrīd ir 6, no tiem 5 ar pilsētas statusu, vienam nākotnē 

plānots šādu statusu piešķirt. Fundamentāli trūkst šie lokveida savienojumi ap galvaspilsētu mobilitātes 

veicināšanai. Pakāpeniski attīstās veloinfrastruktūra. Rail Baltica projekts būtiski ietekmēs reģiona 

mobilitāti un attīstību. 

 

Diskusijā iesaistās  A.Morozovs, V.Ķirsis, aktualizējot jautājumus par iedzīvotāju skaita izmaiņām 

nākotnē, gan par satiksmes un mobilitātes plānošanu.  

 

J.Žilko aicina balsot par sagatavoto lēmuma projektu nr. 20. 

  

Iepazinusies ar aktualizētās Rīgas plānošanas reģiona Ilgtspējīgas attīstības stratēģijas līdz 

2030.gadam projekta, izstrādātās Attīstības programmas 2022.-2027.gadam projekta un Vides pārskata 
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pilnveidotajām redakcijām,  

Atklāti balsojot: ar 11 balsīm “Par” (vienpadsmit), ar 0 balsīm “Pret” (nulle) un ar 0 balsīm “Atturas” 

(nulle), 
 

Rīgas plānošanas reģiona Attīstības padome NOLEMJ: 
     

1. Apstiprināt aktualizēto Rīgas plānošanas reģiona Ilgtspējīgas attīstības stratēģiju līdz 

2030.gadam; 

2. Apstiprināt izstrādāto Rīgas plānošanas reģiona Attīstības programmu 2022.-2027.gadam; 

3. Apstiprināt Attīstības programmas 2022.-2027.gadam Stratēģiskā ietekmes uz vidi 

novērtējuma Vides pārskatu; 

4. Izstrādātās plānošanas dokumentu elektroniskās versijas un lēmumu par apstiprināšanu 

ievietot Rīgas plānošanas reģiona interneta vietnē www.rpr.gov.lv un Teritorijas attīstības 

plānošanas informācijas sistēmā (TAPIS), kā arī nosūtīt Vides aizsardzības un reģionālās 

attīstības ministrijai un Rīgas plānošanas reģiona pašvaldībām; 

5. Atzīt par spēku zaudējušu Rīgas plānošanas reģiona Ilgtspējīgas attīstības stratēģiju 2014.-

2030.gadam (apstiprināta 18.09.2015.) un Rīgas plānošanas reģiona Attīstības programmu 

2014.-2020.gadam (apstiprināta 18.09.2015. ar precizētu Rīcības plānu 16.03.2018.).   

 

J.Žilko pateicas par balsojumu. 

 

 

3. Par Rīgas plānošanas reģiona turpmāko darbību (lēmums Nr.21). 

 

J.Žilko aicina  dot vārdu R.Bremšmitam par VARAM redzējumu.  

 

R.Bremšmits īsumā izklāsta redzējumu. Šī gada 10. februārī VARAM uzsāka diskusiju, veidojot 

reģionu sadarbības formātu starp valsti un pašvaldību. Iezīmēja nelielu procesu, kā virzīsies šajā 

jautājumā. Tika virzīts priekšlikums atjaunot nozaru komisijas un izveidot VARAM Padomnieku 

konventu, kur reģioni ar ministriju varētu diskutēt par funkcijām, struktūru, formātu un uzdevumiem. 

To uzraudzītu ministrs. Nākamais solis – darbs pie pašas attīstības programmas. Ja tiktu izstrādāta šī 

stratēģija, tad attiecīgu uzsāktu diskusijas par nepieciešamā finansējuma piesaisti. Tāpat arī diskusijai ir 

jautājums par Attīstības padomes priekšsēdētāju – vai tas būtu neatkarīgs no politiķiem amats. Formāts 

plānošanas reģiona funkcijām – katrai ministrijai būtu sadarbība ar reģioniem, nevis katru pašvaldību 

individuāli. 

 

V.Ķirsis aktualizē jautājumu par ES finansējuma piesaisti  reģionam – vai tas nākotnē plānots mazāks? 

 

R.Bremšmits atbild, ka arī pie jaunā formāta ES finansējuma pieejamība paliek spēkā. Tomēr 

nākamajos plānošanas periodos jārēķinās ar mazāku finansējumu kopumā valstij un attiecīgi arī 

reģioniem. 

 

E.Ratnieks aicina neveidot šīs reģiona Attīstības padomes atrautas no pašvaldībām. To pārstāvjiem ir 

jābūt saistītiem ar pašvaldībām, lai stiprinātu to interesi sadarboties ar ministrijām caur reģionu 

pārstāvību. 

 

R.Bremšmits atbild, ka arī nākotnes modelī pašvaldību pārstāvniecība Attīstības padomē paliek 

nozīmīga.  Atšķirība, ka arī ministriju pārstāvji tajās darbojas, lai veicinātu sadarbību. 

 

E.Rantiņš norāda, ka VARAM noteiktais nozaru speciālistu loks šobrīd atšķiras no esošā RPR 

darbinieku/speciālistu loka. Vajadzīgi papildus darbinieki šādās jomās – klimats un enerģētika, 

mobilitāte, drošība (civilā aizsardzība), veselība un datu analītiķis. Datu analītiķis būtu svarīgs, lai varētu 

http://www.rpr.gov.lv/
https://geolatvija.lv/geo/tapis
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plānot reģiona attīstību. No iekšējiem resursiem varam runāt par vienu štata vienību, ja pārplānojam 

iekšējos finanšu resursus. Pārējām vietām būtu vajadzīgs papildu finansējums jaunu štatu vietu izveidei. 

 

J.Žilko lūdz balsot par sagatavoto lēmuma projektu. 

 

J.Žilko aicina balsošanai izteikt 4.punktu šādā redakcijā: “Atbalstīt RPR Sadarbības komisijas darba 

atjaunošanu.”.  

 

E.Ratnieks aicina 5.punktu papildināt ar “RPR Attīstības padomes priekšsēdētāja vietnieku Edvardu 

Ratnieku”, pievienojot to aiz vārdiem “Juri Žilko”. Savukārt 6.punktā ielikt Juri Žilko pirms Edgara 

Rantiņa.  

 

J.Žilko aicina balsot par lēmumprojekta Nr.21. 

 

Atsaucoties uz Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrijas 2023.gada 13.marta e-pastu 

“Par plānošanas reģionu funkcionālo pilnveidošanu”, Rīgas plānošanas reģiona attīstības padome, 

Atklāti balsojot 

ar 10 balsīm “Par” (J.Žilko, E.Ratnieks, V.Ķirsis, D.Turlais, A.Morozovs, J.Lediņš, A.Ence, A.Bergs, 

V.Paulāne, L.Kumskis,), ar 0 balsīm “Pret”, ar 0 balsīm “Atturas”, 1 balss “Nepiedalās” (K.Miķelsone), 

Rīgas plānošanas reģiona Attīstības padome NOLEMJ: 
     

1. Konceptuāli atbalstīt VARAM piedāvāto plānošanas reģionu reformu, kas vērsta uz 

plānošanas reģiona paplašinātu iesaisti nozaru politiku plānošanā; 

2. Noteikt šādus nosacījumus plānošanas reģionu reformai: 

2.1. Optimizēt plānošanas sistēmu, atvieglojot plānošanas reģionu attīstības plānošanas 

dokumentu struktūru; 

2.2. Izstrādāt jaunu ikgadējās vienošanās ietvaru starp VARAM un plānošanas reģionu, 

mainot plānošanas reģiona uzdevumus no pašvaldību plānošanas dokumentu kontroles 

uz līdzdalību pašvaldību plānošanas dokumentu iesaistē; 

2.3. Jaunu funkciju īstenošanas nodrošināšanai, t.sk., štata vietu izveidei finansējums 

meklējams primāri plānošanas reģiona esošā finansējuma ietvaros un, sekundāri 

pieprasot papildus finansējumu no VARAM; 

2.4. Plānošanas reģionu obligātās un brīvprātīgās nozaru politiku plānošanas jomas, noteikt 

Reģionālās attīstības likumā; 

3. Uzdot RPR administrācijai izvērtēt esošos uzdevumus un pienākumus, izvērtēt esošās štatu 

vietas un amatu aprakstus, un attiecīgi pārplānot darba pienākumus visām štata vietām, 

izstrādāt jaunu struktūrshēmu; 

4. Atbalstīt RPR Sadarbības komisijas darba atjaunošanu; 

5. Deleģēt darbam VARAM Reģionālās attīstības koordinācijas padomē RPR Attīstības 

padomes priekšsēdētāju Juri Žilko, RPR Attīstības padomes priekšsēdētāja vietnieku 

Edvardu Ratnieku; 

6. Deleģēt darbam VARAM Padomnieku konventā RPR Attīstības padomes priekšsēdētāju Juri 

Žilko, RPR administrācijas vadītāju Edgaru Rantiņu. 
 

J.Žilko pateicas par balsojumu un aicina pāriet pie pēdējā jautājuma, kas tika iekļauts papildus 

dienaskārtībā. 

 

 

4. MK projekts "Kārtība, kādā izvērtē pašvaldību vispārējās izglītības iestāžu investīciju 

projektus valsts budžeta aizņēmuma saņemšanai". 

 

J.Žilko  īsumā iepazīstina ar MK projekta potenciālo ietekmi  uz pašvaldībām un to, ka Rīgas un Pierīgas 

apvienība “Rīgas Metropole” jau apkopo pašvaldību viedokļus, ko jāiesniedz līdz tās dienas vakaram. 
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Aicina pašvaldības to izdarīt un rosina Rīgas plānošanas reģionu paralēli “Rīgas Metropolei” iesniegt 

tos pašus priekšlikumus. 

 

J.Žilko paziņo par sēdes slēgšanu. Sēdi slēdz plkst. 12.05. 

Pielikumā: 

1. Lēmums Nr.20 (edoc). 

2. Lēmums Nr.21 (edoc). 

3. Reģistrācijas lapa (pdf). 

 
Sēdes vadītājs –   

Rīgas plānošanas reģiona  

Attīstības padomes priekšsēdētājs   (paraksts)*   J.Žilko 
                                                        

 

Rīgas plānošanas reģiona  

Attīstības padomes sēdes protokoliste   (paraksts)*    I.Ozoliņa 
 

 

 

 

*DOKUMENTS PARAKSTĪTS AR DROŠU ELEKTRONISKO PARAKSTU UN SATUR LAIKA 

ZĪMOGU.    
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Sēdes vadītājs – 

Rīgas plānošanas reģiona 

attīstības padomes priekšsēdētājs (paraksts)* J.Žilko 

 

 
 

Protokoliste I.Ozoliņa 

 
 

*DOKUMENTS PARAKSTĪTS AR DROŠU ELEKTRONISKO PARAKSTU UN SATUR 
LAIKA ZĪMOGU. 


